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احتمال ارتقای روابط 
درسطح سفیر بین ایران و 

انگلستان وجود دارد 
بهرام قاســمی ســخنگوی وزارت خارجــه در اولین 
نشســت خبری خــود درباره احتمــال ارتقای روابط 
در حد ســفیری بــا انگلیس هم بیان کــرد: یکی از 
اهداف سیاست خارجی ایران آن است که روابطش با 
کشورها را در سطح عادی ارتقا دهد یا آن را حفظ کند. 
یکی ازاین کشورها، انگلیس است که در سال های 
گذشــته دچار تنــش در روابط بودیــم. هم اینک در 
ســفارتخانه های هر دو کشــور در ســطح کارداری 
فعال است و احتمال ارتقا روابط درسطح سفیری در 

آینده وجود دارد.
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی همچنین  درباره 
دســتگیری افرادی به جرم تابعیت دوگانه هم بیان 
کرد: دستگیری آن افراد به دلیل تابعیت دوگانه آنها 
نبوده است و اتهام آنها جرائم دیگری است که موجب 

دستگیری آنها شده است.
وی درباره ادعای ســفارت ژاپن مبنی بر بازداشــت 
چند ساعته ســفیر ژاپن توسط نیروهای امنیتی هم 
گفت: خبر بازداشــت را تایید نمی کنم، ولی اطلاع 
دارم سوءتفاهمی برای دقایقی ایجاد شده بود که آن 
هم به دلیل عدم همراه بودن کارت شناسایی توسط 
آقای سفیر بود و همین موجب سوال و جوابی از وی 
شــد. همراهان ایشان ســریعاً به وزارت امور خارجه 
تمــاس گرفتند و مســئله را اطلاع دادنــد و ما نیز به 
سرعت به نیروی انتظامی و نیروهای امنیتی تماس 
گرفتیم و گفتیم که ایشــان ســفیر ژاپن هستند و از 
مسئولیت دیپلماتیک و سیاسی برخوردارند و ایشان 

هم سریعاً آزاد شد.

 در مسئله همدان قصد پنهان کاری 
وجود نداشت

قاســمی تصریــح کرد: دربــاره پایــگاه همدان هم 
همیــن مســئله صدق می کنــد زیرا قرار بــود بعد از 
انجام عملیات اطلاع رسانی شود که پس از آن آقای 
شمخانی مصاحبه کردند و مسئله را با مردم در میان 
گذاشتند. به هیچ وجه قصد پنهان کاری نبوده است.
قاســمی  در پاســخ به ســوال ایلنــا مبنی بــر اینکه 
رسانه های روســی ادعا کردند تهران و مسکو برای 
اســتفاده از پایگاه همدان با یکدیگر توافقی را امضا 
کرده اند و آیا شــما آن را تاییــد می کنید و اینکه ایران 
هم حق اســتفاده متقابل از پایگاه روســیه را دارد و 
اینکه اســتفاده روســیه از پایگاه همدان تا چه زمان 
ادامه خواهد داشت، گفت: ما توافقنامه ای با روسیه 
در این باره نداریم. تهران و مســکو در برخی زمینه ها 
دارای مناســبات و روابط راهبردی هســتند. روابط 
دو کشــور در ســال های اخیر نیز توســعه بسیاری 

یافته است.
او با بیــان اینکه ایران و روســیه در زمینــه مبارزه با 
تروریســم، مبارزه با داعش و آنچــه منطقه را ناامن 
می کند اشتراک نظر دارند، خاطرنشان کرد: مساله 
مهم برای ایران نیز امنیت است. ما برای امنیت خود 
از هیچ تلاشی دریغ نمی کنیم. در این زمینه هم یک 
نوع تفاهماتی داشتیم تا مشترکا اقداماتی علیه آنچه 

موجب ناامنی می شود، داشته باشیم.
قاسمی اضافه کرد: یکی از تفاهم ها آن بود که روسیه 
با اطلاع و مجوز قبلی و به درخواســت خودشــان از 
فضا و تسهیلات ما استفاده کنند تا در منطقه ناامن 
سوریه با تروریسم برخورد نظامی شود. او با بیان اینکه 
حضور روسیه یک کار موقت و با هماهنگی مشخص 
بود، ابراز داشــت: روسیه در ایران نه پایگاه دارد و نه 
مستقر شده است. یک کار موقت و با مجوز ایران بود 

که عجالتا پایان یافته است.

قطعنامه های سازمان ملل را نمی شد پاره کرد
هرکسی که صبح بیدار می شود و تریبون پیدا می کند نمی تواند قانون گذاری کند

در حالی که انتقادها به وزیر فرهنگ و ارشــاد درمورد عقب نشــینی در مقابل 
آیت الله علم الهدی در موضوع لغو کنســرت ها ادامــه دارد، رئیس دولت نیز 
امروز به جمع انتقادکنندگان پیوســت و گفت هیــچ وزیری نباید درمقابل هیچ 
فشاری کوتاه بیاید. رئیس جمهور در مراسم دیدار با جامعه پزشکی کشور که به 
مناسبت روز پزشک و هفته دولت در مرکز همایش های بین المللی ابوریحان 
برگزار شــد، با تاکید بر لزوم قانون مداربــودن همه افراد جامعه گفت: یک جا 
می خواهد کنســرتی برگزار شود مجلس قانون گذاری شکل می گیرد در حالی 
که ما مجلس شــورای اسلامی داریم و هرکسی که صبح بیدار می شود و یک 
تریبون پیدا می کند نمی تواند قانون گذاری کند و وزیر نیز نباید تبعیت کند چرا 

که وزیر باید تابع قانون باشد.
گفتنی است انتقاد روحانی از جنتی در حالی بود که هم زمان امروز حسین نوش 
آبادی ســخنگوی وزارت ارشاد با بیان این که ۱۱ سال در شهر مشهد کنسرت 
برگزار نشــده اســت، اظهار کرد: این موضوع ربطی به این دولت ندارد. شهر 
مشــهد از قانون مستثنی نیست، صحبت ها و نظرات وزیر ارشاد نیز در موضع 

عقب نشینی نیست، بلکه در موضع ملاحظه است. 
رئیس جمهور همچنین در بخش دیگری از سخنانش به برجام و توافق هسته 
ای پرداخت و تاکید کرد: باید بگویم قطعنامه های ســازمان ملل را نباید اینجا 
پاره کنیم که اگر می شــد من آنها را پاره می کردم، بلکه راه درســت این بود که 
قطعنامه سازمان ملل در خود شورای امنیت و با ابزار حقوقی لغو شود که دولت 
قــدم به قدم این راه را پیمود. اظهاراتی که هرچند با اســتقبال حاضران همراه 
شــد، به مزاق صداوسیما خوش نیامد و در پی آن پخش زنده سخنرانی رئیس 

جمهور از شبکه خبر قطع و برنامه دیگری پخش شد!

هیچ وزیری دربرابر هیچ فشاری نباید کوتاه آید
رییــس جمهور با بیان اینکه بی قانونی خوب نیســت و بی قانونی به نام دین و 
دلسوزی بدتر است گفت: افتخار ما این است که کشورمان کشور قانون است 
و امام )ره( بارها بر اینکه حکومت اســلام و جمهوری اسلامی حکومت قانون 
است تاکید کردند چرا که اگر قانون زیر پا رود سنگ روی سنگ بند نمی شود.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی با اشاره به حاشیه هایی ایجاد شده در 
مورد برگزاری کنسرت ها در کشور گفت: یک جا می خواهد کنسرتی برگزار شود 

مجلس قانون گذاری شــکل می گیرد در حالی که ما مجلس شورای اسلامی 
داریم و هرکســی که صبح بیدار می شــود و یک تریبون پیدا می کند نمی تواند 
قانون گذاری کند، و وزیر نیز نباید  تبعیت کند چرا که وزیر باید تابع قانون باشد.
رییس دولت یازدهم با تاکید بر اینکه از نظر من هیچ وزیری دربرابر هیچ فشاری 
نباید کوتاه آید و عقب نشــینی کند افزود: اگر قرار است قانونی وضع شود باید 
از طریق مجلس اقدام شــود و مراحل خود را در شورای نگهبان طی کند و در 

نهایت رئیس جمهور آن را ابلاغ کند تا عملی شود.

قطعنامه های سازمان ملل را نباید اینجا پاره کرد
روحانی با بیان اینکه نقدهای غیر منصفانه علیه دولت را تحمل  و کم کم به آنها 
عادت کرده ایم خاطر نشان کرد: شرایط طوری شده است که وقتی یک روز حرف 
بدی در رسانه ها نوشته نمی شود تعجب می کنیم که گویا به مرخصی رفته اند.

وی با اشــاره به اینکه در جامعه بزرگ ما اقشــار محترمی خدمت می کنند که 
اگر احترامشــان خدشه دار شود زندگی مردم خدشه دار خواهد شد گفت: مگر 
می شــود در یک جامعه ای به این همه دیپلمات دلســوز که 30 ماه شبانه روز 
برای کشــور تلاش کردند، به این همه بی احترامی کنیم و دهانمان را باز کرده 

و هر لفظ و لغتی را به کار ببریم.
رئیــس جمهور گفت: متاســفانه برخی دقیق صحبت نمی کننــد و می گویند 
دولت فقط در حوزه مذاکرات هســته ای اقدام کرده اســت که در پاسخ به آنها 
می گویم " بله ما به فکر مذاکرات هسته ای هم بوده ایم و به آن افتخار می کنیم  
اما پیشــرفت ها در حوزه علمی و پزشکی نشــان از آن دارد که درتمام حوزه ها 

فعالیت داشته ایم."
روحانــی با بیان اینکه بعد از برجام دسترســی به داروهای خارجی و تجهیزات 
پزشکی آسانتر شده است و برجام سلامت مردم را بهتر تضمین کرده است ادامه 
داد: نتیجه برجام عزت ملت ایران بود و باید بگویم قطعنامه های سازمان ملل 
را نباید اینجا پاره کنیم که اگر می شــد من آنها را پاره می کردم، بلکه راه درست 
این بود که قطعنامه ســازمان ملل در خود شــورای امنیت و با ابزار حقوقی لغو 

شود که دولت قدم به قدم این راه را پیمود.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه در یک جلسه هفت قطعنامه فصل هفتم سازمان 
ملل متحد علیه ایران حذف شــد خاطر نشــان کرد: تیتر ایران به عنوان کشور 

تخریب کننده صلح و امنیت جهانی، به ایران به عنوان کشوری که دیگر کشورها 
باید با او همکاری کنند تغییر کرد که همه این ها از دستاوردهای برجام بود.

طرح تحول سلامت را ادامه خواهیم داد
رییس دولت یازدهم با بیان اینکه علاوه بر فرهنگ اسلامی که فرهنگ ادب 
و اخلاق اعتدال و مودت اســت ایران دارای تمدنی بلند با اخلاقی والاســت ، 
گفت: نمی دانم چه شــده که برخی افراد در فضای مجازی عبارات و جملاتی  
را استفاده می کنند که کمتر آنها را شنیدیم البته خوبی  های فضای مجازی را 
نباید انکار کرد که این دولت نیز بیشترین تلاش را کرده است که فضای مجازی 
با آرامش در اختیار مردم قرار گیرد و از آن برای ارتباطات ، پیام رسانی و کسب 

علم و دانش و اتصال به جهان استفاده کنند.
روحانــی با تاکید بر اینکه باید به خادمان کشــور از جمله پزشــکان و اســاتید 
دانشــگاه و دیپلماتهایمــان در رســانه ها و فضــای مجازی احتــرام کنیم و از 
 هرکلامی در رســانه ها اســتفاده نکنیم تاکیــد کرد: احترام و اخــلاق به نفع

 جامعه ما است.
روحانی همچنین با بیان اینکه طرح تحول ســلامت کار بزرگی بود که از سال 
93 شــروع شود و علی رغم سختی ها این طرح را ادامه خواهیم داد افزود: در 
ســال گذشته کشورهای نفتی با مشــکل کاهش قیمت نفت روبه رو شدند، و 
شرایط سختی را پشت سر گذاشتند اما ما توانستیم در این شرایط سخت تورم را 
کاهش دهیم رشد اقتصادی  مثبت ۱.3 درصد داشته باشیم و حتی رشدمان در 
صنعت 8.8 بوده است و ان شاءالله پیش بینی ما این است که تا پایان امسال 

رشد اقتصادی ما به 5 درصد برسد.
رئیس جمهور با بیان اینکه طرح تحول سلامت با پول و کار دولت حل نمی شود 
تصریح کرد: کادر پزشکی و سلامت همه باید دست به دست هم دهند تا طرح 
تحول ســلامت را به عنوان عبادت بزرگ تلقی کرده و در این مسیر گام بردارند 
چون کار پزشــکی با پول قابل جبران نیست و جان انسان ها را نمی توان با پول 

خریداری کرد ، بنابراین اجر پزشکان  رضایت خدا و بیمار است.
روحانی در ادامه به فراهم شــدن عزت بیمــاران در نتیجه اجرای طرح تحول 
ســلامت اشاره کرد و گفت: مطابق آمارهای مختلف ۱5 یا ۱6.3 میلیون نفر 

در کشور از طرح تحول سلامت استفاده کرده اند .

نباید از قضیه نامه جامعه مدرسین به روحانی استفاده ابزاری شود
آیت الله سیدمحمد غروی با اشاره به جنجال سازی منتقدان دولت بر سر نامه جامعه مدرسین به رییس جمهور، گفت: رابطه این دولت با روحانیت و مشخصا جامعه مدرسین در مقایسه با دولت گذشته بهتر 
اســت. وی نامه جامعه مدرســین به رئیس جمهور را محرمانه خواند و درباره سوءاســتفاده ابزاری و جناحی برخی افراد و رســانه ها از این نامه محرمانه تأکید کرد: نباید این اتفاق بیفتد، هر چه به انتخابات 
ریاست جمهوری سال 96 نزدیک می شویم، جریانات سیاسی تلاش می کنند به این مباحث دامن بزنند. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم توضیح داد: جامعه مدرسین در زمان های مختلف گاهی 
افرادی را برای صحبت با رئیس جمهور وقت می فرستاد یا نامه هایی می نوشت چون بنای جامعه مدرسین این نیست که خدای نکرده دولت مشروع نظام و مورد تأیید رهبری را تضعیف کند بنابراین وقتی 
بخواهد ناصحانه عمل کند نامه ای می نویسد و اشکالات مورد نظر را منعکس می کند. این بار هم همین طور بود. نامه ای برای رئیس جمهوری نوشت و فرستاد. وی افزود: البته برای من خیلی روشن 
نیست که آقای رئیس جمهور باید به نامه جامعه مدرسین پاسخ دهد. در واقع نامه ای مشتمل بر یکسری انتقادها و نقدهایی به آقای روحانی نوشته شد، حالا اینکه مستلزم جواب است یا خیر برای من 

روشن نیست ولی لازم بود تجاوبی)تاثیرپذیری(صورت می گرفت.
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سوژه روز

تاخیر در برداشت از ذخایر نفتی ظلم به کشور است
روز گذشته بیژن زنگنه وزیر نفت در مجلس حضور یافت و در جلسه ای غیرعلنی اظهارات نمایندگان موافق و مخالف 
قردادهای نفتی را شــنید و به انتقادات پاســخ داد. بهروز نعمتی سخنگوی هیات رییســه مجلس پس از جلسه دیروز 
اعلام کرد: اصلاحات مورد نظر امروز توسط رییس مجلس به رئیس جمهور اعلام می شود. با این حال حرف و حدیث 
ها درخصوص این قراردادها همچنان ادامه دارد، حرف و حدیث هایی که به باور بسیاری بیش از هر چیز رنگ و بویی 
سیاسی دارند. آن ها در عین حال نسبت به ضررهای اقتصادی در هر روز تاخیر در برداشت ذخایر نفتی هشدار می دهند.  
بهرام پارســایی سخنگوی فراکســیون امید مجلس ممانعت از اجرای قراردادهای جدید نفتی را غرض ورزی سیاسی 

توصیف کرد و  گفت: کســانی که اکنون نســبت به قراردادهای نفتی حساسیت نشان می دهند در دوره قبل که قراردادهای یک طرفه و یک جانبه ای 
منعقد شد و منابع کشور را هدر داد و ضرر و زیانی به کشور وارد کرد در مجلس حضور داشتند و جا داشت آن موقع به این قراردادهای ناعادلانه واکنش 
نشان می دادند و می پرسیدند این همه درآمد نفتی در کجا هزینه شده است. نماینده مردم شیراز در مجلس یادآور شد: در این شرایط هر روز و هر ساعت 
تاخیر در برداشت از ذخایر نفتی مخصوصا در میادین مشترک با کشورهای عربی ظلم به کشور و مردم است و هر گونه ایجاد چالش و کارشکنی در این 
کار با هر هدفی که باشد بی انصافی است. غلامرضا تاجگردون رییس کمیسیون برنامه و بودجه نیز با تاکید بر لزوم تسریع در اجرای قراردادهای نفتی 
خاطرنشان کرد: این قراردادها هر چه زودتر اجرایی شود بهتر خواهد بود؛ چراکه ما امروز بابت عدم راه اندازی یک فاز پارس جنوبی 3/5 میلیارد دلار 
در سال ضرر می کنیم و اگر بتوانیم یک درصد برداشت از ذخایر را افزایش دهیم می توانیم 8/5میلیارد بشکه به ارزش ٣٥٠ میلیارد دلار اضافه کنیم.

پیگیری روز

آیا گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید در مجلس دهم خوانده خواهد شد؟
در ماه های پایانی مجلس نهم، امیر خجسته، رئیس کمیته تحقیق و تفحص از بنیاد شهید، در نطق میان دستور خود 
از اعمال فشــارهایی از داخل و بیرون مجلس برای قرائت نشدن گزارش این تحقیق و تفحص خبر داد و با برشمردن 
برخی از عناوین تخلفات احراز شده در این گزارش، یک نسخه از پرونده تحقیق و تفحص و مستندات آن را در اختیار 
لاریجانی به عنوان رئیس مجلس قرار داد تا درباره آن تصمیم گیری کند. روز گذشته فراکسیون شاهد در دیدار با علی 
لاریجانی این موضوع را مطرح کرده بودند و ســخنان لاریجانی دراین خصوص به گونه ای انعکاس یافت که گویا او 

از اساس از این تحقیق و تفحص انتقاد کرده است. 
حالا محمود صادقی نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس در این خصوص توضیح داده اســت. صادقی با بیان این که در نشســت روز گذشته 
خواستار به سرانجام رسیدن پرونده تحقیق و تفحص از بنیاد شهید شده که از مجلس نهم تاکنون بلاتکلیف مانده، گفت: آقای لاریجانی این تذکر 
را وارد دانســتند و با اشــاره به صرف هزینه چندصدمیلیونی برای اجرای آن، اظهار داشتند شــاید باتوجه به ناتمام ماندن آن در مجلس نهم، امکان 
پیگیری آن در مجلس دهم میســر نشــود.  صادقی اضافه کرد: بنده نیز در پاســخ به توضیحات رییس مجلس گفتم بنابر اطلاعات موجود، کار این 
تحقیق وتفحص در مجلس پیش، به پایان رســیده و گزارش نهایی آن نیز توســط اعضای هیات تحقیق و تفحص تهیه شــده اما این گزارش قرائت 
نشــده است. وی با اشاره به پاســخ رییس مجلس افزود: آقای لاریجانی اظهار داشتند آن پرونده را می توانید با استناد به ماده ۲36 آیین نامه داخلی 

مجلس پیگیری کنید.


